
 
L.s, 
 
Graag wil ik middels deze brief reageren op de beslissing van de 
minister om de jacht op haas en konijn te sluiten. 
 
Ik ben nu zo’n 30 jaar actief als jager betrokken bij en in de jacht. Eerst 
als beginnend gastjager wachtend op een uitnodiging, dan als actief 
medejager. Op een gegeven moment kreeg ik de kans om als mede-
combinant deel uit te mogen maken van een bestaande jachtcombinatie. 
En na verloop van een aantal jaren - inmiddels alweer een jaar of 12 
geleden - was ik in de gelukkige situatie om een eigen jachtveld te 
verkrijgen. Dit in de Provincie Utrecht, waar in dat jachtveld - tot mijn 
grote geluk – een bijzondere mooie hazenstand aanwezig was. Ik noemde 
dat veld toen ik daar als jachthouder begon, het “hazenparadijs”. Je 
struikelde bij wijze van spreken over de hazen. En …. tot op de dag van 
vandaag is het nog steeds een grandioos hazenveld. Per ha. is nog 
steeds een bijzonder hoog aantal hazen aanwezig.  
Heb ik daar veel moeite voor moeten doen: nou eigenlijk niet. De biotoop 
is zodanig dat de hazen hier graag willen zijn en zich graag willen 
voortplanten. En de boer houdt een oogje in het zeil bij het maaien. 
Als goed jachthouder ben ik op het punt van instandhouding wel alert. Je 
maakt frequent je rondje in het veld en je let op o.a. de hazenstand. Elk 
jaar is de conclusie weer zeer positief.  
Als goed jachthouder weet je dan ook dat je ca. 30-40% van een goed 
hazenveld jaarlijks als jager dient te oogsten. Niet enkel als 
benuttingsjacht – de beste basis voor een goed faunabeheer – met een 
heerlijk en eerlijk wildbraad - maar ook omdat het noodzakelijk is om niet 
teveel hazen in je veld te krijgen, waardoor er makkelijk ziekte kan 
uitbreken onder je hazen en ze daardoor ellendige aan hun eind komen. 
Je hebt het dan als jachthouder en dus verantwoordelijk voor een 
optimale wildstand in je veld het echt verkeerd aangepakt 



Het bizarre is nu dat u mij nu dwingt om de hazenstand in mijn veld op 
deze verkeerde manier aan te pakken. Hoe kunt u het nu mij als 
deskundige - en eigenlijk ook de hazen in mijn veld – aandoen om mij te 
verplichten mijn jachtkennis en jachtverantwoordelijkheid zo te blokkeren 
en teniet te doen. Dat is onbegrijpelijk! En met de voor de hazen 
desastreuze gevolgen! 
 
Mocht u nu denken dat mijn veld in de Provincie Utrecht een 
uitzondering is, dan kan ik u verzekeren dat dit een verkeerde aanname 
is. Ik heb mij namelijk de afgelopen ca. 20 jaar als Faunacommissaris 
van een Utrechtse WBE bezig gehouden met de faunazaken in deze 
WBE. 
Met het bestuur verzorgde ik als Faunacommissaris – i.s.m. o.a. de FBE 
Utrecht – jaarlijks de tellingen van ca. 50 faunasoorten. Deze werden en 
worden systematisch geteld en bijgehouden. Idem voor wat betreft de 
afschotcijfers. 
Ik kan u verzekeren dat op het gebied van deze WBE van ca. 19.000 
Ha. een prima hazenstand aanwezig is. Niet als toevalstreffer, maar als 
een structurele situatie gedurende de 20-25 jaar dat ik mij hiermee 
bezighield. En deze situatie zal – zolang er geen negatieve infrastructurele 
ingrepen zijn – nog lang voortduren. 
Ik kan niet oordelen over de hazenstand bij de andere WBE’s, maar ik 
kan u verzekeren dat in het Utrechtse een prima gemiddeld aantal hazen 
per ha. aanwezig is. Bij de een wat meer dan bij de ander. Maar in 
ieder geval zodanig dat: een maatregel als het sluiten van de hazenjacht 
als een zeer ondeskundige, niet op de feitelijke situatie steunende 
ingreep overkomt. 
Wat de methodiek betreffende de telling van de instelling, die door u als 
leidraad is aangenomen, ook moge zijn. Deze is op zijn minst als 
onbetrouwbaar voor de feitelijke situatie m.b.t de hazenstand in het 
Utrechtse te kwalificeren.  



De hazentelling uitgevoerd op de wijze zoals uitgevoerd door deze 
instelling, is zeer inadequaat en geeft dus geen reëel beeld van de 
situatie in de resp. jachtvelden.  Sterker nog, er is naar mijn beste weten 
geen teller van de Sovon, - nota bene een amateur vogelteller -, in mijn 
veld geweest. Hoe kan uw voorgenomen maatregel dan door mij als 
billijk en redelijk worden opgevat. Als dat zo zou zijn had ik hem nl. 
allang zelf genomen. Neen deze is niet conform de feitelijke situatie en 
het zal u duidelijk zijn dat deze door mij dus als onredelijk en onbillijk 
ervaren wordt. 
 
Met vriendelijke groet,  
 
E. Alberts 
 
P.s. Altijd bereid u deze brief mondeling toe te lichten c.q. aan te vullen 
en altijd bereid u te mogen ontvangen in mijn veld om de door mij 
geschetste hazenstand zelf te aanschouwen en - indien u daarvoor 
ontvankelijk bent - bij deze uitgenodigd op de eerstvolgende hazen-
jachtdag, zoals die zeker al 40 jaar in dit veld wordt uitgeoefend. 
 
 


